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21 March 2016 / 21 mars 2016 

 

IOTC CIRCULAR 2016-039 / CIRCULAIRE CTOI 2016-039 

 

Dear Sir/Madam, 

SUBJECT:  WITHDRAWAL OF THE REPUBLIC OF GUINEA FROM THE AGREEMENT FOR THE 

ESTABLISHMENT OF THE IOTC 

Please find enclosed a communication from the Food and Agricultural Organisation of the United Nations concerning 

the withdrawal of the Republic of Guinea from the Agreement for the Establishment of the Indian Ocean Tuna 

Commission.  

 

The letter notifying withdrawal by the Republic of Guinea was received by the FAO-DG on 22 February 2016 and, 

pursuant to Article XXI (1) of the IOTC Agreement, the withdrawal will become effective on 31 December 2017. 

 

Please also be reminded that at the 19th Session of the Commission, the Contracting Parties (Members) agreed to the 

following: 

(S19 Report, para 90) NOTING that neither Sierra Leone nor Guinea have been active in fisheries related 

activities in the IOTC area of competence, nor participated in IOTC processes for the last two years, the 

Commission, acting under Article IV, paragraph 4 of the IOTC Agreement, AGREED that Sierra Leone and 

Guinea should be deemed to have withdrawn their membership. Recovery of past dues from both Governments 

shall be pursued. The process for the implementation of this decision, including any further consultation with the 

concerned countries, shall be carried out  in association with the FAO Legal Office and communicated to all 

CPCs by the Depositary or IOTC Circular as appropriate, prior to final confirmation. 

 

 

Madame/Monsieur, 

 

OBJET: RETRAIT DE LA REPUBLIQUE DE GUINÉE DE L'ACCORD PORTANT CREATION DE LA 

CTOI 

Veuillez trouver ci-jointe une communication de l’Organisation des Nations unies pour l'alimentation et l'agriculture 

concernant le retrait de la République de Guinée de l’Accord portant création de la CTOI. 

La lettre de notification de retrait de la République de Guinée a été reçue par le Directeur général de la FAO le 22 

février 2016 et, au titre de l’Article XXI (1) de l’Accord CTOI, le retrait deviendra effectif le 31 décembre 2017. 

Je vous rappelle que, lors de la 19e session de la Commission, les parties contractantes (membres) ont décidé de ce qui 

suit:  

[rapport de S19, paragraphe 90] «NOTANT que ni la Sierra Leone ni la Guinée n’ont eu d’activités dans les pêcheries  

de la zone de compétence de la CTOI, ni n’ont participé aux processus de la CTOI  ces deux dernières années, la 

Commission, agissant au titre du paragraphe 4 de l’Article IV de l’Accord CTOI, A CONVENU que la Sierra Leone 

et la Guinée seraient considérées comme s’étant retirées de la CTOI. La Commission s’efforcera de recouvrer les 
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sommes dues par les deux gouvernements. Le processus de mise en œuvre de cette décision, y compris les éventuelles 

nouvelles consultations avec ces pays, sera conduit en consultation avec le bureau juridique de la FAO et 

communiqué à toutes les CPC par le Dépositaire ou via une circulaire de la CTOI, comme approprié, avant la 

confirmation définitive.» 

 

Yours sincerely / Cordialement 

 
Dr. David T. Wilson  

Executive Secretary (Interim) / Secrétaire exécutif (par intérim) 

 

Attachments / Pièces jointes: 

 Withdrawal communication from FAO / Communication de la FAO concernant le retrait  
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